
PROTOKÓŁ Nr 4/11
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Mielnik

w dniu 9 maja 2011r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:

1. Pani Katarzyna Turosieńska-Durlik - Zastępca Wójta Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Tadeusz Szeweluk - Dyrektor ZGK
4. Pan Jan Zduniewicz - Przewodniczący Rady Gminy

Obradom  Komisji  przewodniczył  Pan  Stefan  Troc  –  Przewodniczący  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem obrad VII sesji Rady Gminy 

Mielnik:
1) w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za 2010r.
2) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
3) w sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe zaopatrzenie  w wodę na 

terenie gminy Mielnik.
4) w  sprawie  ustalenia  stawek  opłaty  targowej,  zasad  ustalania  i  poboru  oraz 

terminów płatności.
5) w sprawie zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 

2011-2016.
6) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2011.
7) w  sprawie  przyjęcia  “Programu  budowy  i  finansowania  przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie gminy Mielnik na lata 2011-2014”.
8) w sprawie  określenia  szczegółowych  warunków udzielania  pomocy dzieciom i 

młodzieży,  form  i  zakresu  tej  pomocy,  w  tym  stypendiów  dla  uzdolnionych 
uczniów oraz trybu postępowania w tych sprawach.

9) w  sprawie  przystąpienia  do  prac  nad  “  Planem  Rozwoju  Lokalnego  Gminy 
Mielnik na lata 2012-2032”

10) o zmianie uchwały Nr XIX/86/08 Rady Gminy Mielnik.
2. Analiza wykonania inwestycji ujętych w strategii rozwoju Gminy Mielnik.
3. Ocena programu usuwania azbestu na terenie gminy.
4. Sprawy różne.

Do punktu 1.

1) Pani Skarbnik Gminy przedstawiła następujące dokumenty :
● zarządzenie nr 15/11 Wójta Gminy Mielnik w sprawie przyjęcia sprawozdania z 



2

wykonania planów finansowych gminnych jednostek kultury za 2010r. (w zał. na  
str..............prot.),

● zarządzenie nr 16/11 Wójta Gminy Mielnik w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za rok 2010 (w zał. na str..............prot.),

● zarządzenie nr 20/11 Wójta Gminy Mielnik w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2010r. (w zał. na str..............prot.), 

● uchwałę  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o 
przedłożonym przez Wójta  Gminy Mielnik sprawozdaniu z  wykonania budżetu 
gminy za 2010r. (w zał. na str..............prot.), 

● wniosek – opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Mielnik w sprawie udzielania 
Wójtowi Gminy absolutorium (w zał. na str..............prot.).

Komisja jednogłośnie,  przy obecności  9 radnych,  pozytywnie  zaopiniowała projekt 
uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za 2010r.

(w zał. na str..............prot.).

2) Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy.

Komisja jednogłośnie,  przy obecności  9 radnych,  pozytywnie  zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str..............prot.).

3) Pan Dyrektor  ZGK przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy 
cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie gminy Mielnik.
Zapoznał  radnych  z  kalkulacją  ceny  wody,  przedstawił  uzasadnienie  wniosku  o
zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

(w zał. na str..............prot.).

Radni – Pan Władysław Stankiewicz i Pan Kazimierz Tobota stwierdzili, że nie można 
zgodzić się na zaproponowaną cenę, bo byłaby to wówczas również akceptacja 30 % straty 
wody. Ciężar tej podwyżki zostałby przerzucony na tych odbiorców, którzy uczciwie płacą za 
wodę. Pan Dyrektor zaproponował najprostsze rozwiązanie – wzrost ceny. Nic się jednak nie 
robi aby zmniejszyć straty. Zaproponowali, aby zwiększyć dla ZGK dotację z przeznaczeniem 
na pokrycie strat, a cenę wody podnieść dopiero wtedy, kiedy straty zostaną zmniejszone.

Pan Sławomir Pytel zapytał, co zrobiono aby wyeliminować straty wody.

Pan Dyrektor ZGK
Stwierdził,  że  dopiero od 2 miesięcy jest  dyrektorem ZGK. Zapewnił,  że podjęte  zostaną 
działania mające na celu zmniejszenie strat wody.

Pani Maria Boguszewska
Co roku, przy uchwalaniu ceny wody, mówi się o stratach, nielegalnych podłączenia itd. a nic 
się w tej  sprawie nie robi. Straty należy pokryć z budżetu gminy,  która jest bogata, a nie 
wyciągać ludziom z kieszeni ostatniego grosza.
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Pan Kazimierz Tobota
Wcześniej straty wody były na poziomie 25 %, mówiono nawet, że zejdziemy do 10 %, teraz 
okazało się, że straty wynoszą 30 %.

Stefan Troc
Czy  przeprowadzano  analizę  zużycia  wody  przez  poszczególnych  odbiorców,  zwłaszcza 
chodzi tu o gospodarstwa rolne ?

Pan Dyrektor ZGK zapewnił, że zostanie przeprowadzona analiza ilości pobranej wody i 
odprowadzonych ścieków u niektórych odbiorców wody.

Pan Jan Zduniewicz poparł propozycję Pana Troca aby przeprowadzić analizę odbieranej 
wody.
Zgłosił następujące rozwiązania w sprawie ceny wody:

● dokonać niewielkiego wzrostu ceny wody,
● zniwelować straty wody,
● deficyt na wodzie pokryć dochodami z innych prac wykonywanych przez ZGK,
● czekać  na  to,  czy  Rada  Gminy  przychyli  się  do  pokrycia  deficytu  zwiększeniem 

ryczałtu na inne prace wykonywane przez ZGK.
Pan  Zduniewicz  stwierdził,  że  nie  można  ratować  ZGK ceną  wody.  Może  uruchomienie 
oczyszczalni ścieków spowoduje poprawę stanu finansów ZGK.

Pan Władysław Stankiewicz zapytał, czy gmina może dotować cenę wody.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że możemy udzielać dotacji przedmiotowej. Wyjaśniła również, że 
pojęcie  “bogata  gmina”,  jakiego radni  nieraz  używają  w dyskusji  nie  przystaje  do naszej 
sytuacji i nie jest prawdziwe.
Podobnych wyjaśnień na w/w temat udzieliła Pani Zastępca Wójta.

Na prośbę  Pan radnego Pytla  Pan Dyrektor  Szeweluk  poinformował  o  cenach  wody w 
sąsiednich gminach. Zapewnił, że jeszcze przed sesją podejmie pewne działania w kwestii 
ograniczenia strat wody i wyniki tych działań przedstawi na sesji.

 Władysław Stankiewicz zgłosił wniosek, aby cena wody wzrosła o 10 %, po pół roku Rada 
Gminy może raz jeszcze wrócić do tej sprawy.

Komisja Rady 6 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się, opowiedziała się za 
wnioskiem Pana Stankiewicza.
W  kwestii  pozostałych  składników  tj.  stawki  opłaty  za  przyłączenie  do  urządzeń 
wodociągowych  i  opłaty  abonamentowej  od  wodomierza,  a  w  przypadku  odbiorców 
ryczałtowych od podłączenia członkowie Komisji nie zajęli stanowiska.

4) Pani Zastępca Wójta przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz terminów płatności.

Pan Kazimierz Tobota zapytał,  czy jest  możliwość zawieszenia  do końca br.  pobierania 
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opłaty targowej, ponieważ handlujący na targu muszą jeszcze uiszczać opłatę właścicielce 
targowiska.  Może  należy  z  nią  porozmawiać,  aby  zaniechała  pobierania  opłat  lub  je 
zmniejszyła.

Pani Zastępca Wójta poinformowała,  że pobierania opłaty targowej nie można zawiesić, 
będą  natomiast  prowadzone  rozmowy  z  właścicielką  targowiska  aby  obniżyła  opłaty  dla 
handlujących.

Pan  Jan  Zduniewicz zapytał,  czy  gmina  ma  prawo  pobierać  opłaty  na  targowisku  nie 
będącym jej własnością.

Pani Skarbnik odpowiedziała twierdząco.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz 
terminów płatności.

(w zał. na str..............prot.).

5) Pani  Skarbnik  Gminy poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w 
Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Mielnik  na  lata  2011-2016  przedstawi 
bezpośrednio  przed  sesją.  Omówiła  zakres  zmian  jaki  będzie  zawierał  projekt 
uchwały.

6) Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na rok 2011.

Komisja Rady nie zajęła stanowiska w sprawie projektu uchwały, jednogłośnie- przy 
obecności 9 radnych, wstrzymując się od głosu.

(w zał. na str..............prot.).

7) Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  “Programu  budowy  i  finansowania 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Mielnik na lata 2011-2014.

(w zał. na str..............prot.).

8) Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy 
dzieciom i młodzieży, form i zakresu tej pomocy, w tym stypendiów dla uzdolnionych 
uczniów oraz trybu postępowania w tych sprawach.

(w zał. na str..............prot.).

9) Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia do prac nad “ Planem Rozwoju Lokalnego 
Gminy Mielnik na lata 2012-2032”.

(w zał. na str..............prot.).

10) Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  9  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
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projekt uchwały o zmianie uchwały Nr XIX/86/08 Rady Gminy Mielnik.
(w zał. na str..............prot.).

Do punktu 2.

Komisja Rady przyjęła do wiadomości informację z wykonania inwestycji ujętych w 
strategii rozwoju Gminy Mielnik.

w zał. na str..............prot.).

Do punktu 3.

Komisja Rady przyjęła do wiadomości ocenę realizacji programu usuwania azbestu na 
terenie gminy.

w zał. na str..............prot.).

Do punktu 4.

Pan Przewodniczący Rady poinformował radnych o następujących sprawach:
1) Wpłynęło do Rady pismo z Powiatowej Komendy Policji w Siemiatyczach w sprawie 

dofinansowania przez Gminę Mielnik dodatkowych służb policji na terenie gminy

Pani radna Maria Boguszewska stwierdziła, że temat należy podjąć i rozważyć.

Pan  Sławomir  Pytel –  musimy  zdecydować,  czy  są  nam  potrzebne  dodatkowe  służby. 
Zaproponował, aby Pan Wójt wypowiedział się w tej sprawie.

2) W  związku  ze  śmiercią  Proboszcza  Parafii  Prawosławnej  w  Mielniku  ks.mitrata 
Eugeniusza  Niesteruka  Pan  Przewodniczący  zakupił  wieniec  od  Rady  Gminy. 
Ustalono, że delegacja radnych uda się z wieńcem do cerkwi w dniu dzisiejszym o 
godz.1800.

3) W  dniu  27  maja  br.,  w  godzinach  popołudniowych,  organizowane  jest  spotkanie 
radnych  i  pracowników  Urzędu  Gminy  z  okazji  Dnia  Samorządowca.  Pan 
Przewodniczący przedstawił szczegóły organizacyjne związane z tym spotkaniem.

Pan Kazimierz Tobota zaproponował, aby w tym spotkaniu wzięli udział sołtysi.

Pani Zastępca Wójta poinformowała zebranych, że VII sesja Rady Gminy odbędzie się w 
Gminnym  Ośrodku  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Mielniku,  a  nie  Urzędzie  Gminy,  jak 
napisano w zaproszeniach.

Na tym protokół zakończono i podpisano.
Protokołowała:
Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Komisji

Stefan Troc


